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The Multipurpose Detector (MPD) consists of a typical array of subdetectors to study the
nuclear matter originating from the collisions of beams provided by the Nuclotron-based Ion
Collider fAcility (NICA). A beam monitoring detector (BeBe) is proposed for stage 2 of MPD to
increase the trigger capabilities. BeBe is constituted of two plastic scintillator disks segmented in
80 cells ±2 m away from the interaction point of MPD. Laboratory measurements to obtain the
energy resolution of an individual BeBe cell prototype are presented. It is shown that an energy
resolution of (22±6)% can be obtained. Based on Monte Carlo simulations, the trigger efficiencies
of BeBe are presented for p+ p collisions at 11 GeV considering a threshold in the energy loss of
the charged particles reaching the detector.

Многоцелевой детектор MPD состоит из типичного набора поддетекторов, предназначен-
ных для изучения ядерной материи, образующейся в столкновениях пучков, генерируемых на
коллайдере NICA на базе нуклотрона. Для увеличения эффективности триггера было пред-
ложено также использовать детектор по мониторингу пучка (BeBe) на второй стадии работы
MPD. BeBe состоит из двух пластиковых дисков сцинтилляторов, сегментированных на 80 яче-
ек в ±2 м от точки взаимодействия MPD. Представлены результаты лабораторных измерений
разрешения по энергии отдельного прототипа ячейки BeBe. Эффективности триггера детектора
BeBe оцениваются с помощью моделирования Монте-Карло для столкновений p + p при энер-
гии 11 ГэВ с учетом порогового значения потерь энергии заряженных частиц, достигающих
детектора.
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